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Keskuskauppakamari

Lausunto

10.03.2017

Asia:  OM 6/41/2016

Summaaristen riita-asioiden keskittäminen

1. Yleistä

Kannatatteko yleisellä tasolla mietinnössä ehdotettuja muutoksia?

Keskuskauppakamari kannattaa esitettyjä muutoksia yleisellä tasolla.

2. Summaaristen riita-asioiden keskittäminen

Tuetteko summaaristen riita-asioiden keskittämistä koskevaa ehdotusta?

Keskuskauppakamari toteaa, että summaaristen riita-asioiden keskittäminen on sinänsä 
kannatettava asia. Keskittäminen mahdollistaa myös asiantuntemuksen keskittymisen ja osin tätä 
kautta käsittelyn tehostumisen, päätösten oikeellisuutta ja laatua unohtamatta. 
Keskuskauppakamari ei ota kantaa siihen, miten keskittäminen tulisi toteuttaa ja mihin 
käräjäoikeuksiin summaariset riita-asiat tulisi keskittää. Keskuskauppakamari toteaa kuitenkin, että 
keskittämisen tavoitteiden toteutumisen kannalta on oleellista, että osaaminen myös aidosti säilyy 
(tarvitaanko henkilöstösiirtoja ja jos tarvitaan, ollaanko niihin valmiita) ja että keskittäminen on 
toteutettavissa ilman raskaita toimitilajärjestelyitä. Osittain näitä asioita voinee ratkaista tarjoamalla 
etätyömahdollisuuksia.    

3. Sähköinen asiointi

Tuetteko ehdotusta sähköisen asioinnin lisäämiseksi?

Keskuskauppakamari kannattaa mainittua ehdotusta. Tämä edellyttää kuitenkin, että järjestelmän 
käytettävyys on hyvä ja että järjestelmä on toimintavarma. Se ei myöskään saa aiheuttaa 
järjestelmän kautta asioiville ylimääräisiä kustannuksia. 

4. Sähköinen tiedoksianto

Puollatteko ehdotusta muuttaa sähköistä tiedoksiantoa koskevia säännöksiä mietinnössä esitetyllä 
tavalla?

Keskuskauppakamari kannattaa sähköistä tiedoksiantoa koskevia työryhmän ehdotuksia. 
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5. Muuta

Muita huomioita?

-

Harju Raisa
Keskuskauppakamari - lausunnon laati Raisa Harju


